
Ministerie van Financién

TER BESLISSING

Aan

de staatssecretaris van Financién - Fiscaliteit en Belastingdienst

nota Beantwoording vragen schriftelijk overleg

verbruiksbelasting alcoholvrije dranken

Aanleiding
De leden van de vaste commissie voor VWS hebben in hun vergadering van 15

oktober 2024 gesproken over uw brief van 29 augustus 2024 waarin u en de

staatssecretaris van Jeugd, Preventie en Sport (stasJPS) reageren op het verzoek

van de Eerste Kamer ten aanzien van de uitvoering van de moties Koffeman c.s.

(36410, F) en Visseren-Hamakers c.s. (36418, W en X). De leden van de fractie

van JA21 hebben naar aanleiding hiervan twee nadere vragen gesteld. De

commissie verzoekt u uiterlijk 15 november 2024 te antwoorden.

Beslispunten
- Bent u akkoord met verzending van bijgevoegde reactie (bijlage 2) aan

de vaste commissie voor VWS van de Eerste Kamer? Indien u akkoord

bent, verzoeken wij u de aanbiedingsbrief te ondertekenen. De brief zal

mede namens stas JPS worden verzonden.

-  Graag uw akkoord voor het openbaar maken van de nu voorliggende nota

conform de beleidslijn Actieve openbaarmaking nota’s.

Kernpunten
- De leden van JA21 stellen twee vragen. De eerste vraag ziet op

volksgezondheid: zij vragen welke stappen het kabinet bereid is te nemen

om te voorkomen dat suikervrije frisdranken duurder worden en

consumenten hierdoor worden ontmoedigd om gezondere keuzes te

maken.

- In antwoord hierop wordt aangegeven dat de verbruiksbelasting op dit

moment hoofdzakelijk een budgettair doel heeft. Indien wordt overgegaan

op een gedifferentieerde verbruiksbelasting, verandert dit en worden

suikervrije frisdranken minder belast dan nu het geval is.

- De tweede vraag ziet op de budgettaire opbrengst: de leden van JA21

vragen waarom deze zo hoog is, ook in vergelijking met andere landen, en

hoe dit zich verhoudt tot de gezondheidsdoelstellingen.
- In antwoord op deze vraag wordt nogmaals aangegeven dat de

verbruiksbelasting van alcoholvrije dranken op dit moment hoofdzakelijk

een budgettair doel heeft, en geen gezondheidsdoel. Ook wordt ingegaan

op de hoogte van de opbrengst en de vergelijking met andere landen.
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Toelichting
De vragen zien op de verbruiksbelasting van alcoholvrije dranken. Op dit

moment geldt voor alcoholvrije dranken een vlak tarief van € 26,13 per

hectoliter (100 liter), ongeacht het suikergehalte van de drank.

Mineraalwater en zuivel- en sojadranken zijn van de verbruiksbelasting

uitgezonderd.
In april 2024 is een contourenbrief aan beide Kamers gezonden, waarin

scenario’s zijn uiteengezet voor een verbruiksbelasting op basis van het

suikergehalte van de alcoholvrije drank. Dranken met weinig suiker

worden dan minder belast dan nu, en dranken met veel suiker meer dan

nu.

Het doel van een dergelijke gedifferentieerde verbruiksbelasting is het

verminderen van de suikerinname via alcoholvrije dranken.

Na de verzending van de contourenbrief heeft geen van de Kamers zich

uitgesproken over een voorkeursscenario. Het kabinet beraadt zich nog

over haar standpunt en informeert de Kamer dit najaar over de voortgang

van die besluitvorming.

Communicatie

N.v.t.

Politiek/bestuurlijke context

Bij de behandeling van het Belastingplan 2025 zijn vragen gesteld over de

mogelijkheid om in een gedifferentieerde verbruiksbelasting onderscheid te maken

tussen toegevoegde suikers en natuurlijke suikers. Deze vragen zijn reeds

beantwoord en houden geen direct verband met de vragen die de leden van JA21

hierbij stellen.

Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden

Niet van toepassing.
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